

- យករបស់ដែលមានដាក់ទឹក ដូចជាកៅស៊ូកងឡាន, កំប៉ុង, ក្រឡរបូធុងទឹកចេញពី បរិវេណផ្ទះរបស់អ្នក ដើម្បីជៀសវាងកុំឲ្យមានទឹកដែលជាហេតុអាចបង្កើតមូសបាន។

យោលទៅតាមក្រសួងសាធារណៈសុខាភិបាល នៅឆ្នាំ 2005 កន្លងមកនេះ ក្នុងរដ្ឋម៉ាសាឈូ សេត្ស មានមនុស្សចំនួន បួននាក់ដែលកើតជម្ងឺ Eastern Equine Encephalitis ហើយក្នុង ចំណោមនោះ ពីរនាក់នាក់បានស្លាប់បាត់បង់ជីវិត។ អ្នកកើតជម្ងឺ វែសណែល គឺមាន ចំនួន 6 នាក់ តែពុំមានស្លាប់ទេ។ ហើយ មនុស្សដែលកើតជម្ងឺ Lyme Disease មានចំនួន 2,336 នាក់។

- ប្រសិនបើ លោកអ្នកប្រទះឃើញមានសត្វស្លាប់ស្លាប់ លោកអ្នកអាចធ្វើសេចក្តីរាយ ការណ៍ ទៅទូរស័ព្ទដោយឥតគិតថ្លៃ លេខ 1-866-627-7968
- ជម្ងឺ Rabies – ជាជម្ងឺម្យ៉ាងដែលឆ្លងដោយសារសត្វព្រៃខាំ។ សត្វទាំងនេះមានដូចជា សត្វ វ៉ាកូន, ប្រថៀវ, ស្មាំង, និងកញ្ជ្រាង។ ជម្ងឺនេះអាចឆ្លងទៅសត្វស្រុកឬមនុស្សបាន ដោយសារទឹកមាត់របស់សត្វព្រៃខាំឬក្រញោល។ ដើម្បីការពារកុំឲ្យឆ្លង គួរកុំឲ្យចំណី សត្វព្រៃ ឬសត្វដែលរង់ចាំមានម្ចាស់។ ប្រសិនបើលោកអ្នកឃើញមាន សត្វប្រដៀវ ចូលក្នុងផ្ទះ សូមកុំលែងវាទៅក្រៅ តែគួរទូរស័ព្ទទៅក្រសួងសុខាភិបាលប្រចាំតំបន់ របស់លោកអ្នកភ្លាម។ ប្រសិនបើ មានសត្វព្រៃខាំលោកអ្នក គួរលាងទឹកឲ្យបានស្អាត ភ្លាម, ទូរស័ព្ទទៅគ្រូពេទ្យរបស់លោកអ្នក, រាយការណ៍ទៅក្រសួងសុខាភិបាលប្រចាំ តំបន់ របស់លោកអ្នក, ឬទូរស័ព្ទហៅភ្នាក់ងារចាប់សត្វនៅតំបន់នោះ។

ដើម្បីការពារកំសាន្តនៅក្នុងរដ្ឋដ៏រស់រវើករបស់លោកអ្នកប្រព្រឹត្តទៅដោយសុវត្ថិភាពនោះ ក្រសួង សាធារណៈសុខាភិបាលនៃរដ្ឋម៉ាសាឈូសេត្ស បានសុំអំពាវនាវ ឲ្យលោកអ្នក មានការប្រយ័ត្ន នៅពេលអាំងសាច់, នៅពេលអញ្ជើញទៅបោះជំរុំ, និង នៅពេលសំដីលហាលថ្ងៃ។

- នៅពេលអាំងសាច់, សូមចម្អិនសាច់ឲ្យបានឆ្អិនល្អ។ សូមប្រយ័ត្នប្រយ័ត្នប្រយ័ត្ននៅពេល កាន់ សាច់គោនិងសាច់មាន់ គឺកុំដាក់សាច់នៅនិងសាច់ ឆ្អិនលាយគ្នានៅក្នុងចានឬថាសតែ មួយ។ លាងជ្រូញឲ្យស្អាត បន្ទាប់ពីកាត់សាច់រួចហើយ។ កុំដាក់អាហារដែលអាចផ្ទុះមេរោគ នៅក្រៅយូរពេក។ ក្រសួងសាធារណៈសុខាភិបាល ផ្តល់យោបល់កុំឲ្យលោកអ្នក ទិញគ្រឿងសាច់សមុទ្រពីហាងឬកន្លែងលក់ដែលលោកអ្នកពុំសូវស្គាល់ឲ្យសោះ។ បើទិញគ្រឿងសាច់ទាំងនោះ សូមដាក់ក្នុងទូរទឹកកកបន្ទាប់ពីយកមកដល់ផ្ទះភ្លាម។ ជៀសវាងកុំទទួលទានគ្រឿងសមុទ្រនៅ ជាពិសេសចំពោះអស់លោកដែលពុំសូវមាន សុខភាពបរិបូណ៌សំរាប់ប្រឆាំងទប់ទល់ជម្ងឺផ្សេងៗ ដូចជាអស់លោកចាស់ទុំ និងស្ត្រី មានផ្ទៃពោះ។

- លំដាប់តទៅនេះ ជាយោលខ្លះៗ សំរាប់មាតាបិតាដែលមានកូនតូចៗ នៅពេលអញ្ជើញទៅបោះជំរុំ។ មុននឹងអញ្ជើញទៅបោះជំរុំនៅកន្លែងណាមួយ សូមទាក់ទងទៅកន្លែងនោះជាមុនសិន ដោយសួរអំពីបញ្ហាដែលទាក់ទងទៅប្រវត្តិ និងសុខភាព របស់បុគ្គលិកដែលធ្វើការនៅទីនោះ និងរបៀបដាក់វិធីដល់បុគ្គលិកទាំងនោះ។ ដើម្បីព័ត៌មានស្តីអំពីជំរុំនានា លោកអ្នកអាចទូរស័ព្ទទៅ ក្រសួងសាធារណៈសុខាភិបាលរដ្ឋម៉ាសាឈូសេតស្ទ លេខ (617) 624-5757 ឬអាសវិបសែ អាស័យដ្ឋាន www.mass.gov/dph/dcs ។
- ចំណែកឯ នៅពេលសំដីលហាលថ្ងៃ វិញ ការការពារស្បែកក្រោមកំដៅព្រះអាទិត្យជាកត្តាមួយយ៉ាងសំខាន់។ ជៀសវាងកុំនៅសំដីលហាលថ្ងៃនៅចន្លោះពេលពីម៉ោង 10 ព្រឹក ដល់ម៉ោង 2 រសៀល។ សូមពាក់មួកដែលមានរបាំងគេមធំដែលអាចគ្របមុខបាន និងស្លៀកសំគែលៀកបំពាក់ដែលជួយការពារស្បែកកុំឲ្យរលាក។ នៅពេលហែលទឹកហែលតែ នៅកន្លែងណាដែលមានបុគ្គលិកជួយសង្កេតមើលនិងចាំជួយសង្គ្រោះ។ សូមកុំហាលទឹកដាច់ស្រយាលពីគេឯង។ ចាំឲ្យច្បាស់នៅពេលវេលាដែលកន្លែងហែលត្រូវបិទទ្វារ។ ដោយសារការសប្បាយនិងសកម្មភាពផ្សេងៗ ជាការមួយងាយដែលធ្វើឲ្យយើងពុំបាន ចាប់អារម្មណ៍ពីពេលវេលានិងកំដៅថ្ងៃ ដូច្នេះសូមមេត្តាខស្សាហ៍សង្កេតមើលនិង ការ ពារកុំឲ្យកូនទទួលរងគ្រោះធ្លាក់ខ្លួនឈឺដោយសារកំដៅថ្ងៃ ហើយម្យ៉ាងទៀត គួរទទួល ទានទឹកឲ្យបានច្រើនគ្រប់គ្រាន់។

ចំពោះព័ត៌មានបន្ថែម ស្តីអំពី Lyme Disease និងជម្ងឺផ្សេងៗដែលបណ្តាលមកពីចៃទាំ សូមអាសវិបសែរបស់ក្រសួងសាធារណៈសុខាភិបាលនៃរដ្ឋម៉ាសាឈូសេតស្ទ អាស័យដ្ឋាន www.mass.gov/dph/cdc/epii/lyme/lymehp.htm ។ ឯ សំរាប់ជម្ងឺ Rabies វិញ សូមអាសវិបសែ www.mass.gov/dph/cdc/epii/rabies/rabies.htm ។

ព័ត៌មាននេះដឹកស្រង់និងបកប្រែចេញពីសារព័ត៌មាននៃ ក្រសួងសាធារណៈសុខាភិបាល នៃ រដ្ឋម៉ាសាឈូសេតស្ទ ដោយមណ្ឌលមេត្តាសុខភាពនៃមណ្ឌលសុខភាពសហគមន៍ក្រុងឡូវើល។